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NOTAT 

Teknik- og Miljøudvalget den 4. marts 2019, Præsentation af 
gennemførelse af planer og strategier 
Præsentation på Teknik- og Miljøudvalgets budgetseminar, der gav et 
samlet overblik og status for 37 aktive planer, politikker og strategier i 
Teknik- og Miljøforvaltningen. 
 
 
 
Oversigt over politiske beslutninger der vedrører ’Et løft til vejene’ 

Teknik- og Miljøudvalget den 13. august 2018, Genopretning af 
veje - statusrapport og plan for genopretningsprogrammet 
Statusrapport og genopretningsplan for vejinfrastrukturen i 
København 2013-2027 blev taget til efterretning (på baggrund af 
Budget 2018 (BR 5. oktober 2017) (A, F, O og Ø), samt fortsættelse 
af genopretningsprogram Et løft til vejene til 2027 blev godkendt. 
 
Indstillingens 1. at-punkt blev taget til efterretning. 
Indstillingens 2. at-punkt blev godkendt uden afstemning. 
 
Borgerrepræsentationen den 27. september 2007, 
Genopretningsplan for vejområdet 2007-2022 
Forslag til genopretningsplan 2007-2026 (vedligeholdelse af veje, 
bygværker, belysning og signalanlæg i København) blev godkendt på 
baggrund af Budget 2007 (BR den 5. oktober 2006) (A, B, C, F, O, V 
og Ø). 
 
Indstillingen blev godkendt uden afstemning. 
 
 
 
Oversigt over politiske beslutninger der vedrører Københavns 

vandhandleplan ’Den blå by’ 

Borgerrepræsentationen den 12. november 2015, Godkendelse af 
vandhandleplan 
Borgerrepræsentationen tog stilling til Københavns Kommunes 
vandhandleplan efter endt høring. 
 
Indstillingen blev godkendt uden afstemning. 
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Oversigt over politiske beslutninger der vedrører Københavns 

Kommunes træer 

 

Borgerrepræsentationen den 1. november 2018, Revision af 
Københavns Kommunes Træpolitik  
Revision af Københavns Kommunes Træpolitik for at fremme  
en mere grøn by ved at plante nyt i forbindelse med fældning af 
træer. Eksisterende træer erstattes, medmindre det ikke er fysisk 
muligt. 
 
Selve indstillingen blev godkendt med 44 stemmer imod 3 stemmer. 7 
medlemmer undlod at stemme. 
For stemte: A, Ø, Å, B, F og O. 
Imod stemte: C. 
Undlod at stemme: V og I. 
  
Enhedslisten, Alternativet, Radikale Venstre og SF afgav følgende 
protokolbemærkning: 
”Partierne ønsker, at der frem mod budgetforhandlingerne udarbejdes 
et budgetnotat, der indeholder udgifterne forbundet med en 
kortlægning af byens træer og drift, samt forslag til hvordan Teknik- 
og Miljøforvaltningen, kan indgå i et partnerskab med 
civilsamfundsorganisationerne, evt. Miljøpunkterne om dette. En 
sådan kortlægning giver københavnerne og partierne en idé om 
hvordan træbestanden i København ser ud og kan indgå som et vigtigt 
redskab i målopfyldelsen af et af målene med Fællesskab København, 
hvori ambitionen er, at 75% af Københavnerne skal opleve byen som 
grøn. Samtidig kan en kortlægning også danne grundlag for 
udarbejdelse og implementering af andre interventioner og aktiviteter, 
der sikrer at træstanden beskyttes og stiger.” 
  
Enhedslisten, Alternativet, Radikale Venstre og SF videreførte deres 
protokolbemærkning fra udvalgsbehandlingen:  
”Partierne noterer sig, at der i dag er en del offentlige træer i 
Københavns Kommune, der ikke får den fornødne pleje, der sikrer 
deres overlevelse og vækst. Partierne ønsker at se på mulighederne for 
at afsætte en træplejningspulje ved første mulige lejlighed. ” 
 
Venstre videreførte deres protokolbemærkning fra 
udvalgsbehandlingen, som Liberal Alliance tilsluttede sig:  
”Venstre respekterer den private ejendomsret, og mener derfor ikke, at 
kommunen skal blande sig i, hvilke træer private mænd måtte have 
stående på private grunde. Samtidig mener vi, at det er overkill at 
bruge 4 år og 8-10 mio. på at mappe bevaringsværdige træer - her kan 
både kræfter og penge bruges på at løse virkelige problemer.” 
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Teknik og Miljøudvalget den 23. april 2018, Drøftelse af 
Københavns Kommunes Træpolitik  
Teknik- og Miljøudvalg drøftede administration og udmøntning af 
Københavns Træpolitik.  
 
Indstillingens 1. at-punkt blev drøftet.  
Indstillingens 2. at-punkt blev godkendt uden afstemning.  
 
Teknik- og Miljøudvalget den 23. april 2018 og Økonomiudvalget 
den 8. maj 2018, Udpegning af ikoniske træer m.m.  
Teknik- og Miljøudvalget og Økonomiudvalget tog stilling til 
udmøntning af København Kommunes Træpolitik ved at udpege 
ikoniske træer inden for hver deres ressort. Derudover tog Teknik- og 
Miljøudvalget stilling til udpegning af evighedstræer.  
 
I Teknik og Miljøudvalget den 26. april 2018 blev indstillingen 
godkendt uden afstemning.  
 
I Økonomiudvalget den 8. maj 2018 blev indstilling godkendt uden 
afstemning.  
 
Venstre og det konservative Folkeparti afgav protokolbemærkning: 
”Vi ønsker flere træer, men er bekymret for mængden af bureaukrati, 
når bevaringsværdige træer skal rubriceres i otte kategorier.”  
 
Teknik og Miljøudvalget den 18. december 2017, Medlemsforslag 
om drøftelse af Københavns Kommunes Træpolitik stillet af 
Socialdemokraterne  
Med medlemsforslaget ønskes, at Teknik- og Miljøforvaltningen 
udarbejder drøftelsessag om kommunens træpolitik.  
 
Medlemsforslaget blev godkendt uden afstemning.  
 
Teknik og Miljøudvalget den 22. maj 2017, Prioriteringsplan for 
100.000 træer 2017-2019 
Træprioriteringsplan 2017-2019 bidrager til, at Københavns 
Kommune indfrier mål om at plante 100.000 træer frem mod 2025, jf. 
Plan for at plante 100.000 træer, vedtaget af Teknik- og Miljøudvalget 
den 30. maj 2016.  
 
Indstillingen blev godkendt uden afstemning.  
 
Socialdemokratiet, Socialistisk Folkeparti og Enhedslisten afgav 
følgende protokolbemærkning: 
”Træer skal samtænkes med klimatilpasningsprojekterne dels for at 
skabe synergi, dels for at holde udgifterne nede, så københavnerne kan 
få flest mulige træer”. 
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Socialdemokratiet afgav følgende protokolbemærkning: 
”Kommunen bør prioritere projekter uden for de centrale bydele, hvor 
det er billigere at plante træer”. 

Det Konservative Folkeparti og Liberal Alliance afgav følgende 
protokolbemærkning: 
”Vi støtter visionen om 100.000 flere træer, men tager forbehold for 
finansieringen. Vi vil opfordre til, at private bistår økonomisk. Vi vil 
opfordre til, at de ikke-anvendte dele af kirkegårdene tages i brug. Vi 
er ikke indstillet på at foretage ekspropriationer, lukke veje, cykelstier 
eller parkeringspladser for at plante træer på disse arealer.” 

Teknik- og Miljøudvalget den 30. maj 2016, Plan for at plante 
100.000 træer i København  
Plan for at plante 100.000 træer som opfølgning på målsætning om 
100.000 flere træer i København. 
 
Indstillingen blev godkendt uden afstemning. 
 
Det Konservative Folkeparti og Venstre afgav følgende 
protokolbemærkning:  
”Vi støtter målet om 100.000 træer i København. Vi finder, at det er 
nødvendigt at plante mange mindre og billige træer, idet vi ikke kan 
forpligte os til at anvende 2,17 mia. kr. på træer. ” 
 
Borgerrepræsentationen den 26. maj 2016, Københavns 
Kommunes Træpolitik  
Københavns Kommunes Træpolitik er en samlet politik for håndtering 
af træer i Københavns Kommune.  
 
Indstillingen blev godkendt med 51 stemmer for og imod 1. Ingen 
medlemmer undlod at stemme.  
For stemte: A, B, C, F, O, V og Ø. Imod stemte: I.  
 
Liberal Alliance afgav følgende protokolbemærkning: 
”I Liberal Alliance er vi ikke imod, at Københavns Kommune har en 
træpolitik, men vi er imod, at den på flere punkter risikerer eller 
decideret lægger op til at tilsidesætte den private ejendomsret. Et træ 
på privat grund er ene og alene ejerens ejendom, og Københavns 
Kommune skal udelukkende have en holdning til træer på offentlig vej 
og ejendom ejet af dem selv. Det er ligeledes bekymrende, at der 
allerede i Side 3 af 3 sagsfremstillingen står, ”at politikken indeholder 
fordyrende elementer”, og ”at politikken vil betyde øget 
administration”, det strider mod principper om sund fornuft og er 
uforeneligt med vores holdning om, at det ikke skal være dyrere at 
være borger i kommunen.”  
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Borgerrepræsentationen den 10. december 2015, Københavns 
Kommunes strategi ”Bynatur i København”  
Strategien dækker alle byens arealer og sikrer, at både kommunale og 
ikke-kommunale arealer kommer til at indgå i arbejdet med at opnå 
strategiens visioner om at skabe mere bynatur og øge kvaliteten af 
bynaturen i København.  
 
Indstillingen blev godkendt uden afstemning.  
 
Borgerrepræsentationen videreførte følgende protokolbemærkning fra 
udvalgsbehandlingen:  
”I udmøntningen af planen skal tilgængelighed tænkes ind, så byens 
natur er mulig at opleve for alle.”  
 
Teknik- og Miljøudvalget den 24. august 2015, Medlemsforslag 
om udarbejdelse af træpolitik stillet af Radikale Venstre  
Med medlemsforslaget ønskes politik, der beskytter byens træer.  
 
Medlemsforslaget blev godkendt uden afstemning.  
 
C afgav følgende protokolbemærkning:  
”Bevaringsværdige træer på kommunal grund bør så vidt muligt 
bevares. Træer, der er karaktergivende for byrummet, bør så vidt 
muligt reetableres. Træer på privat grund bør ikke være omfattet af 
den kommunale træpolitik, men bør alene følge de almindelige 
fredningsregler.”  
 
Teknik og Miljøudvalget den 24. august 2015. Medlemsforslag om 
100.000 træer i København stillet af Socialistisk Folkeparti og 
Radikale Venstre  
Med medlemsforslaget blev en målsætning besluttet om at plante 
100.000 nye træer i København over de næste 10 år, samt en plan 
herfor.  
 
Medlemsforslagets indstillings 1. og 2. at-punkt blev godkendt med 
seks stemmer mod tre. Ingen medlemmer undlod at stemme.  
For stemte: B, C, F og Ø  
Imod stemte: A, I og V  
 
Medlemsforslagets 3. at punkt om finansiering blev godkendt uden 
afstemning. 
 
 
 


